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رئیس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت سهامی نمایشگاه های بین المللی 
ج.ا.ایران در پیامی به فعالان تولید و تجارت لوســتر و چراغ های تزئینی، که 
بیســت و هفتمین نمایشــگاه این صنعت را از 12 تا 16 دی ماه جاری در 
نمایشگاه بین المللی تهران برگزار کرده اند؛ توصیه کرد که فرصت برگزاری 
این رویداد نمایشگاهی را برای برندسازی و ارتباط با شرکت های دانش بنیان 

مغتنم بشمارند. 
در پیام دکتر بهمن حسین زاده خطاب به فعالان این نمایشگاه آمده است: 
صنعت لوسترسازی و روشــنایی ایران با سابقه ای بیش از نیم قرن فعالیت، 
آمیخته ای از هنر و صنعت را به جهان عرضه می کند که در آسیاو خاورمیانه 
از لحاظ تولید و صادرات مهم می باشد. گسترش تقاضای کشورهای مختلف 
به لوســترهای ســاخت ایران طی 15 سال گذشــته فرصت خوبی در این 
صنعت به وجود آورده اســت که به موجب آن کارگران ماهر در رشته های 
مختلف ســاخت، تزیین و نصب لوستر به فعالیت مشغول هستند و این امر 
نشان دهنده اهمیت صنعت فوق در اشــتغال زایی وارتقای تولید و صادرات 

محصولات غیرنفتی می باشد. 
نقش نمایشــگاه ها برای ایجاد فرصت های بازاریابی، فروش، برندســازی 
و شبکه سازی بســیار حائز اهمیت است و »بیســت و هفتمین نمایشگاه 
بین المللی لوستر و چراغ های تزیینی« به عنوان پلتفرم بزرگی برای ایجاد 
تعامل و همکاری میان تولیدکنندگان و صاحبان صنایع با شرکت های دانش 
بنیان، متخصصان و مشــتریان در فضایی حرفه ای منجر به خلق ارزش در 

اکوسیستم کارآفرینی کشور خواهد شد.
سیاست شرکت سهامی نمایشگاه های بین المللی ج.ا.ایران در سال جاری، 
حمایت هر چه گسترده تر از کلیه فعالان تولیدی، خدماتی و تجاری درکشور 
است که در نهایت به رونق اقتصادی کشــور کمک خواهد کرد. مدیرعامل 
شرکت سهامی نمایشگاه ها افزوده است: با توجه به منویات مقام معظم رهبری 
برگزاری نمایشگاه های تقاضا محور و ارائه نیازهای فناوری دستگاه های بزرگ 
صنعتی و اجرایی کشور به جامعه بزرگ دانشگاهی و دانش بنیان داخلی در 
دستور کار این شرکت قرار گرفته است. سیاست دیگر شرکت کمک به حضور 
فعال و گسترده کسب و کارهای نوپا و همچنین شرکت های دانش بنیان در 
نمایشگاه های داخلی و خارجی است که این نمایشگاه با برنامه های متنوع 

خود این سیاست ها را به خوبی پیگیری می کند.
معتقدم راه برون رفت کشــور از شــرایط فعلی، تکیه به تــوان داخل و 
علی الخصوص به ظرفیــت عظیم نیروی انســانی داخلی در دانشــگاه ها، 
شــرکت های دانش بنیان و کارگران ماهر در صنایع گوناگون است و گذر از 
اقتصاد سنتی و منبع محور، به اقتصادی که ستون های آن را فناوری و نوآوری 
تشکیل می دهد، می بایست سرلوحه اقدامات در بخش های دولتی و خصوصی 

قرار گیرد.
در پایان ضمن ابراز خرســندی از تداوم برپایی این نمایشــگاه امیدوارم 
همکاری همه مجموعه های تولیدی، خدماتی و بازرگانی کشور منجر به رشد 
روزافزون اقتصادی مبتنی بر خلاقیت، نوآوری و کارآفرینی در کشور شده و 

شاهد رشد و بالندگی ایران اسلامی عزیز باشیم.

دکتر حسین زاده به فعالان صنعت لوستر و چراغ های 
تزئینی توصیه کرد: 

فرصت برپایی نمایشگاه را 
برای برندسازی مغتنم بشمارید

بیست و هفتمین نمایشگاه لوستر و چراغ های تزئینی نمایشگاه بین المللی را نور باران کرد
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بیســت و هفتمین نمایشگاه 
لوســتر و چراغ های تزئینی روز 
پنج شــنبه 12 دی ماه جاری با 
حضور دکتر جم عزتــی معاون 
امور نمایشگاهی شرکت ســهامی نمایشگاه های 
بین المللی ج.ا.ایران، مسئولان دولتی این صنعت و 
فعالان تولید و تجارت لوســتر و چراغ های تزئینی 
در بخش خصوصی، در نمایشگاه بین المللی تهران 
گشــایش یافت که برگزاری پرجاذبــه آن در اوج 
تحریم های اقتصادی و سیاسی، نشان از ظرفیت بالا 

و تنوع اقتصاد، صنعت و تجارت ایران دارد. 
این نمایشــگاه با توجه به اســتقبال هموطنان 
از دوره های قبلــی؛ برخلاف رســم و رویه جاری 
نمایشگاه ها، به جای چهار روز، در پنج روز برگزاری 

می شود و تا پایان روز 16 دی ماه برپا خواهد بود.
در این نمایشگاه 193 شــرکت ایرانی و 7 بنگاه 
اقتصــادی چینــی در 20 هزارمتــر مربع فضای 

نمایشگاهی شامل ســالن های 7-8 و9-10 و 11 
و ســری 25-27 مشــارکت دارند که تولیدات و 
خدمات متنوع خود شامل انواع لوستر، چراغ های 
تزئینی و روشــنایی، آینه و شمعدان را در معرض 
دید و قضاوت هموطنان وکارشناســان این بخش 

قرار داده اند. 
ایران در فهرست 5 کشور نخست تولید لوستر

معــاون امور نمایشــگاهی شــرکت ســهامی 
نمایشگاه های بین المللی ایران به مناسبت برگزاری 
این نمایشگاه از قرار گرفتن ایران در جمع 5 کشور 
نخست تولیدکننده لوستر و چراغ های تزئینی خبر 

داد.
جم عزتی گفت: ســالانه بیش از 500 میلیارد 
تومان گردش مالی از ســوی صنعت لوسترسازی 
در کشورمان صورت می گیرد و این صنعت جایگاه 
مناسبی در ایجاد اشتغال دارد به گونه ای که بیش از 
200 هزار نفر در این صنعت مشغول به کار هستند.

وی با بیــان این که ما شــاهد افزایش صادرات 
محصول در این بخش به کشــورهای همســایه 
هستیم، افزود: از این رو بیست و هفتمین نمایشگاه 
لوســتر و چراغ های تزئینی به جهت رونق فضای 
کسب و کار برای دست اندرکاران این صنعت بسیار 

حائز اهمیت است.
طبق اعلام معاون امور نمایشگاهی شرکت سهامی 
نمایشگاه های بین المللی ج.ا.ایران، کمیته ای متشکل 
از کارشناســانی از معاونت نمایشــگاهی، مدیریت 
حراست و مدیریت نمایشگاه های داخلی بر فرآیند 

تعرفه ها و امور مالی این نمایشگاه نظارت داشته اند.
 تبلیغات گسترده، نقطه قوت نمایشگاه 

بیست و هفتم 
بیست و هفتمین نمایشــگاه لوستر و چراغ های 
تزئینی عــلاوه بر اینکــه به جای 4 روز مرســوم 
نمایشــگاه ها در 5 روز برگزار می شود، یک ویژگی 
مهم دیگــر هــم دارد که آن تبلیغــات محیطی 

گسترده و فراگیر و چشــم نواز نمایشگاه در نقاط 
مختلف تهران و در محیط نمایشــگاه اســت، به 
طوری که مشارکت کنندگان در نمایشگاه عموما 
از نحوه اطلاع رســانی و آگاهی بخشــی محیطی 
نمایشگاه در فضای شــهری و رسانه های مکتوب 
و مجازی اظهار رضایت کــرده و امیدوارند که به 
مدد این اطلاع رســانی مناسب و گســترده، عده 
بیشــتری از کارشناســان و اهل صنعت و تجارت 
لوستر و چراغ های تزئینی و نیز گروه وسیع تری از 
هموطنان، از نمایشگاه بیست و هفتم دیدن کرده 
و از نزدیک هنر  صنعت لوسترسازان توانمند ایرانی 

را نظاره کنند. 
بیست و هفتمین نمایشــگاه لوستر و چراغ های 
تزئینی از پنجشنبه 12 تا پایان روز دوشنبه 16 دی 
ماه در حال برگزاری است که ساعات بازدید از آن 
در 2 روز نخست از 9 تا 17 و در 3 روز پایانی از 9 تا 

19 تعیین شده است.  
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بیست و هفتمین نمایشگاه لوســتر و چراغ های تزئینی با  همت 
شرکت تعاونی ســازندگانی لوســتر، آینه و شــمعدان و مشارکت 
لوسترســازان بنام و معتبر ایــران، از 12 تا پایــان روز 16 دی ماه 

جاری در نمایشگاه بین المللی تهران در حال برگزاری است.
محمدرضا قره یاضی مدیرعامل شــرکت تعاونی سازندگان لوستر، 
آینه و شــمعدان در جایگاه برگزارکننده و مدیر این نمایشــگاه در 
گفتگو با »اقتصاد و نمایشــگاه« درباره مشخصات، هدف ها و آینده 
نمایشگاه توضیحات مفیدی داده است که می خوانید با این توضیح 
که ایشــان خود، از لوسترســازان مجرب و صاحب اعتبار کشــور 
هســتند که در قالب شرکت تولیدی روشــنایی بیش از چهار دهه 
ســابقه تولید دارند و در طراحی و ساخت لوسترهای بزرگ تالاری، 

هتلی و مسجد نام و نشانی دارند. 
 درباره مشخصات فیزیکی نمایشگاه بیست و هفتم به 

خوانندگان »اقتصاد و نمایشگاه« توضیحات لازم را بدهید. 
نمایشــگاه بیســت و هفتم لوســتر و چراغ های تزئینی به جای 
چهار روز در پنــج روز از 12 تا پایان روز 16 دی ماه جاری در حال 
برگزاری اســت و ســالن های 7 و 8 و 9 و 10 و 11 و ســری 25 و 
27 زیر پوشش نمایشگاه هستند. 230 تولیدکننده شامل برندهای 
معروف و به نام صنعت لوســتر در نمایشــگاه مشــارکت دارند که 

تولیدات و خدمات خود را در 12 هزار مترمربع فضای نمایشــگاهی 
در معرض مشاهده و قضاوت گذاشــته اند که 250 مترمربع از این 

فضا سهم مشارکت کنندگان خارجی است. 
البته با اســتقبالی که از ســوی تولیدکنندگان لوستر به عمل 
آمد، می توانســتیم فضای بیشــتری را هم پوشــش دهیم اما با 
محدودیت فضــا روبرو بودیم. خلاصه اینکه بنده از زمان ریاســت 
آقای هاشــمی طبا در نمایشــگاه بین المللی تا امــروز در خدمت 

نمایشگاه های لوستر و چراغ های تزئینی بوده ام و هستم.
 از چه تاریخی عملیات اجرایی نمایشــگاه بیست و 

هفتم را آغاز کردید؟
مقدمات برگزاری نمایشــگاه بیســت و هفتم، بلافاصله پس از 
اتمام برگزاری نمایشــگاه بیست و ششم در ســال 97 آغاز شد و 
همکاران من با عشــق و علاقه و تحمل زحمات بسیار، در شرایط 
دشــوار تحریم ها، برگــزاری آبرومندانه  و مطلوب نمایشــگاه را با 

مشارکت برندهای معتبر این صنعت فراهم آوردند.
برگزاری نمایشگاه لوســتر کار حساس و دقیقی است. نمایشگاه 
لوســتر مانند نمایشــگاه فرش و موکت و مبل نیســت که کالای 
حاضر و آماده را به نمایشگاه می آورند. تولیدکنندگان باید اجزای 
لوســترها را در محل نمایشــگاه و غرفه خود ســوار کنند. برخی 
لوسترها یک تا دو تن وزن دارند که باید قطعه قطعه سوار و مونتاژ 

شوند. 

من با اغتنام فرصت از ملت ایران دعوت می کنم که از نمایشــگاه 
لوســتر بازدید نمایند تا به ارزش های تولیدات ایرانی در این بخش 
پی ببرند و با خرید خــود از محصولات کشــورمان حمایت کنند. 
حمایت مردم از لوســتر ایرانــی قطعا هزینه هــای تولید را کاهش 
خواهد داد و مردم خواهند توانست لوستر زیبا و با کیفیت ایرانی را 

با قیمت های مناسب تری بخرند.
تولیدکنندگان لوستر در ایران کار خود را با عشق انجام می دهند 
و معتقدند که در بطن تولیدی که با نور و نورافشــانی عجین است، 
عشق و برکت و نور خداوند جاری و ساری است. با این اعتقاد ایران 
اکنون یکی از پنج لوسترساز بزرگ در جهان است و با سیاست های 
حمایتی، این صنعت می تواند هم کارآفرین و ارزآور باشد و هم هنر 

و صنعت ایران زمین را به رخ جهانیان بکشد.
صنعت لوستر ما چقدر به طور واقعی صادرات دارد؟ 

فکر می کنم یک درصد صادرات دنیــا را داریم که خیلی ضعیف 
است. رقم آن خاطرم نیســت که دقیق بگویم. ولی صادرات داریم. 
همیشه این را می گویم که یک دوچرخه سوار خوب، یک دوچرخه 
خوب می خواهد که لنگ نزند و یک پیســت خــوب نیاز دارد. این 
صنعت را باید دولت حمایت کند. کســی که دونده است باید کفش 
خوب داشــته باشــد که بدود. اگر بخواهم از نردبان بالا بروم باید 
پله های آن قوی باشــد. ما نرده بان  را به خوبی طی کرده ایم. اما با 
تحریم ها و فشارهای اقتصادی تحمیل شــده به مملکت، کار تولید 
خیلی سخت است و به ســختی می شود این کار را انجام داد. خیلی 
هنر می خواهد که بتوانیم سرپا بایستیم. خود شما که در این شرایط 
سخت اقتصادی نشریه منتشر می کنید واقعا شاهکار می کنید. فقط 
یادمان باشــد که همه ما زیر یک ســقف هســتیم و اگر قرار است 
باران ببارد، همه ما خیس می شــویم. این فشار اقتصادی روی همه 

ما وجود دارد.
 جنابعالی به عنوان کســی که 41 ســال است در این 
صنعت فعالیت دارید، لطفا بفرمائید چقدر از صنعت لوستر ما 

داخلی است و چقدر ناچار است قطعاتی را وارد کند؟ 
حتی در شــرایط دشــوار تحریم، ایرانی جماعت با ذوق و هنر و 
تفکری که دارد می تواند از یک گلدان و یک اســتکان، لوستر تولید 
کند. می توانیم بهتریــن کارها را حتی از بهتر از چک اســلواکی و 
فرانسه تولید کنیم. به شــرطی که ابزار و امکانات را داشته باشیم. 
باید به صنعت ما کمک بشــود. الان بهترین کارهای لوستری را در 
ایران می توانیم تولید کنیم. از مردم دعوت می کنم بیایند و ببینند 

ابتکاراتی که ایرانی ها به خرج می دهند چقدر مهم و دیدنی است.
 در صنعت لوسترسازی آیا شرکت های استارت آپی هم 
دارید که بخواهند خلاقیت خاصی در این صنعت داشــته 

باشند؟ 
شــرکت تعاونی سازندگان لوســتر و دیگر نهادها برای پیوند این 
صنعت با دانش روز در حال انجام کارهایی هستیم. حتی اگر بتوانیم 
یک دانشــکده در رابطه با این کار تاسیس خواهیم کرد. در صنعت 
مبلمان این کار را کرده اند. در نمایشــگاه حاضر هم به صاحبان فکر 

واندیشه نو در صنعت لوستر، بها داده شده است.
 نمایشگاه امسال چه تفاوتی با سال های گذشته دارد؟ 

هر دوره نمایشــگاه با دوره دیگــر تفاوت دارد. هر ســال تجربه 
بیشتری در برگزاری نمایشگاه کســب می کنیم. شاید در این یک 
ســال ده سال فشــار اقتصادی بر ما تحمیل شــده. وقتی که فشار 
زیاد باشد ابتکارات بیشــتر می شود. با اینکه در فشارهای اقتصادی 
هستیم ولی همیشه در شرایط سخت اســت که خلاقیت به وجود 

می آید. می گویند همیشه نیلوفر در مرداب گل می  دهد تا بگوید در 
مرداب هم می توانم گل بدهم. کارهای ما با توجه به شرایط امسال 
فکر می کنم فوق العاده باشد. زحماتی که افرادمان می کشند واقعا به 

آنها دست مریزاد باید گفت.  
 امســال احتمالا طرح های ابتکاری بیشتری نسبت به 

سال قبل در نمایشگاه می بینیم. 
هر چند بر اثر تحریم ها و هزینه های بالا، مسائل کمرشکنی وجود 
دارد، ولی بچه ها با عشــق تولید می کنند. این هزینه ها را به سختی 

می پردازند تا چراغ صنعت لوستر خاموش نشود.
 برنامه های جانبی نمایشگاه چه برنامه هایی است؟

کارهایی در دست اقدام اســت. سعی می کنیم یک نمونه کوچک 
کارخانه بلورســازی را در محوطه نمایشــگاه راه بیاندازیم تا مردم 
بالاخص دانشــجویان ببینند و از نزدیک با این کار آشــنا شــوند. 
مقداری زمان می خواهد. کار لوســتر کار سنتی بوده. ولی الان باید 
جوان ها بیاینــد و کارهای فناوری و مبتنی بــر دانش خوبی انجام 

دهند تا بتوانیم موفق تر و پایدارتر باشیم. 
 شــما خودتان از تولیدکننده معتبر لوســتر، به ویژه 
لوسترهای بزرگ تالاری، هتلی و مسجدی در ایران هستید 
که با شعار »بدون نور زندگی وجود ندارد«، بیش از 40 سال 
است که خانه و کاشانه بســیاری را در این سرزمین روشن 
کرده اید، این ایده ها و طرح های لوستری که در شرکت شما 
مشاهده می کنیم از کجا می آیند؟ طرح های طراحان ایرانی 

است یا الگو برداری از کشورهای دیگر است؟ 
ما در کشــوری زندگی می کنیم که از شــرق و غــرب و جنوب و 
شمال با فرهنگ های خاصی زندگی در جریان است. لوستری که ما 
به شمال ایران و استان های گیلان و مازندران می دهم با لوستری که 
به سیستان و بلوچستان می فروشیم فرق می کند. هر لوستر را مطابق 
با فرهنگ و آداب آن منطقه تولید می کنیم. تولید لوســتر یک روح 
خاص می خواهد و دانشــی می خواهد که بدانیم چه کنیم. یادم است 
سال های اولیه ای که در این کار بودم فردی از کشور عربستان از من 
لوستر خرید. ایشان هم نمی دانســت نباید وسط این لوستر مجسمه 
باشد. مجسمه گذاشــتیم و همه را ایراد گرفتند چون نماد مجسمه 
در عربستان حرام است و اشــکال دارد. این ها فرهنگ هایی است که 
باید در تولید به آنها توجه داشته باشیم. تجربه 41 ساله به من نشان 
داده که چه کنیم که بتوانیم جوابگوی همه فرهنگ ها باشیم. ما الگو 
از کشورهای اروپایی می گیریم. الگو از کشورهای اروپایی و شرق دور 

و خاور دور و مراکش می گیریم و تولید می کنیم. 
 صحبت خاصی ندارید؟ 

عرضم این اســت که دولتمــردان موانع را بردارنــد. کار تولید را 
راحت تر کنند و هرکسی سر کار خودش باشد. 

دفتر نشریه: خیابان سردار جنگل، بالاتر از میرزا بابایی، قبل از بهار
  بن بست فروردین، پلاک 22  تلفن: 46011773   

www.ecobition.ir  - چاپ: سلام

با همکاری: 
 روابط عمومی و امور بین الملل 

شرکت سهامی نمایشگاه های بین المللی ج.ا.ایران

هفته نامه بین المللی نمایشگاه های ایران
صاحب امتیاز، مدیرمسئول و سردبیر: بهزاد زرین پور

گزارش خبرنگاران اقتصاد و نمایشگاه حاکی از رضایتمندی بسیار 
زیاد مشارکت کنندگان نمایشگاه لوستر از گستردگی تبلیغات 

محیطی انجام شده در سطح تهران برای این نمایشگاه است
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حضور درخشان 25 ساله »زیما« در صنعت 
لوســتر، عاملی اســت تا مصرف کنندگان 
علاقه مند به لوستر و چراغ های تزیینی زیبایی 
بیشتری را به چشم خود مشاهده کنند. زیما 
تولیدکننده با تجربه ای است که هدفش تولید 
محصولات دکوراتیو، لوســتر و روشنایی، با 

کیفیت مطلوب است.
»زیما« اولین فعالیت تولیــدی خود را در 
شهرک صنعتی کاویان مشهد در سال 13۷5 
به ثبت رســاند و هم اکنون بالغ بر230 نفر 
پرسنل در حوزه های مختلف در این مجموعه 

مشغول به فعالیت هستند.
ایران در صنعت تولید لوستر جزو پنج برند 
برتر دنیاست و همین موضوع باعث شده است 
که وظیفه و رسالت زیما ســنگین تر از قبل 
شود و با توجه به صادرات وسیع اش، کیفیت 
و خلاقیت در طراحی عواملی هستند که جزء 

جدا نشدنی زیما به حساب می آیند.
غرفه زیبا و چشــم نواز زیما در بیست و 
هفتمین نمایشگاه لوستر و چراغ های تزئینی 
نگاه و توجه هر بیننــده ای را به خود جذب 
می کند. نشریه »اقتصاد و نمایشگاه« در گفت 
و گویی با دکتر میلاد ممتاز آزاد، مدیر فروش 
و بازاریابی خلاق و هوشمند مجموعه تولیدی 
»زیما« از چند و چون فعالیت ها و موفقیت های 

این شرکت جویا شده است.
شرکت زیما به تولید چه محصولات و با چه 

ایده ها و طرح هایی می پردازد؟
فعالیــت اصلی مجموعــه زیما تولید لوســتر و 
محصولات دکوراتیو اســت. محصولات این شرکت 
مدرن است و تولیداتی اســت که تا دیروز از چین 
وارد می شد ولی اکنون این محصولات تماما در ایران 
توسط ما تولید می شود. تمام طرح هایمان ثبت شده 
و قابلیت کپی ندارد. ما بــا تولیدات مان از خروج ارز 
جلوگیری کرده ایم و تولیدات خود را به کشورهای 
عمان و دوبی صادر می کنیم. 25 ســال است که در 
صنایع مختلف فعال هســتیم، ولی برند زیما برند 
یکساله است که برای اولین بار در نمایشگاه لوستر 
با این برند شــرکت کرده ایم. محصــولات ما تحت 
لیسانس انگلســتان بوده و در آنجا ثبت شده است 
و یک شعبه در انگلســتان داریم. در بخش طراحی 
یک سری گواهی اروپا را  مجبوریم برای صادراتمان 
بگیریم، چون هدف صادراتی ما کشورهای اروپا نیز 

هست، محصولات تولیدی ما از محصولات چینی با 
کیفیت تر است. مثلا محصولات چینی را درکارتن 
معمولی در بازار عرضــه می کنند، اما محصولات ما 
در کارتن پلاســت و در بسته بندی های شکیل وارد 
بازار می شود و کاملا اصول بسته بندی در آنها رعایت 

شده است.
 صفر تا صد تولیدات تان را خودتان انجام 

می دهید؟
بله، از طراحــی تا ســاخت را خودمــان انجام 
می دهیم. اما ســیم را از کســانی که تامین کننده 

هستند، می خریم. 
 چه زمانی محصولات لوســتر و چراغ  

تزئینی خود را روانه بازار می کنید؟ 
با ورود به نمایشگاه حرف های مهمی برای گفتن 
داریم و شرکت در نمایشــگاه آغاز ورود محصولات 

لوستر ما به بازار است.
 مهم ترین دستاورد شما در این یک ساله 

چه بوده است؟
از آنجا کــه دید ما یک دید دکوراتیو می باشــد، 
برای اولین بــار یک نرم افــزار اختصاصی طراحی 
کرده ایم که در ســایت زیما وجــود دارد. به آدرس 
zimaco.vip که در این ســایت اگر به قسمت 
طراحی دکوراسیون منزل بروید، می توانید رنگ مبل 
و دیوارها را تنظیم کنید و لوستر را در آن فضا قرار 
دهید و در یک فضای سه بعدی جلوه دکوراسیون را 

ببینید و انتخاب کنید.
 شــرکت زیما جایگاهش در بازار ایران 

کجاست؟
رقبایی که داریم همه واردکننده هســتند. طبق 
مصوبــه وزارت صنعت، معــدن و تجــارت وقتی 
محصولی تولید می شود، دیگر مشابه آن اجازه ورود 
نخواهد داشت، مخصوصا محصولات لوکس. پس بازار 
به ســمت تولید داخل می رود. با توجه به تحریم ها، 
فعلا برای برندینگ آمده ایم و هدف خاصی مانند تک 
فروشی نداریم. هدف ما در نمایشگاه دادن نمایندگی 
پخش در اســتان ها اســت. هدفمان از شرکت در 
نمایشگاه ایجاد برندینگ قوی است. تارگت اولیه ما 
این است که به مخاطبان بگوییم زیما یک محصول 
با کیفیت اســت و 24 ماه گارانتی برق و 15 ســال 
گارانتی رنگ و 20 سال خدمات پس از فروش دارد 
و نصب محصولات در محل مشتری رایگان است و 
تعمیر اگر نیاز باشد در محل مشتری رایگان انجام 
می شــود. 72 ســاعت گارانتی بی قید و شرط دارد. 

یعنی شــما می برید خانه و خوشــتان نمی آید. اگر 
روی سقف پیچ نشود، لوستر را برمی گردانید و مدل 

دیگری انتخاب می کنید.
 نظرتان درباره نحوه برگزاری نمایشگاه 

حاضر چیست؟
ما در ایــران در برگزاری نمایشــگاه ها بی نظمی 
داریم. مثلا به ما گفته بودند ســاعات کار نمایشگاه 
4 تا 7 اســت و امروز به ما می گویند ســاعت اتمام 
نمایشگاه 5 است. قرار بود هر روز یک سلبریتی در 
غرفه ما حضور یابد و امروز  سفیر انگلستان بیاید، که 
مجبور شدیم حضور سفیر انگلستان را کنسل کنیم. 
فردا قرار بود خانم نرگس محمدی برای قرعه کشی 
روزانه بیاید که به خاطر این بی نظمی در برنامه ریزی 
مسئولان نمایشــگاهی حضور ایشان را یک ساعت 
تغییر دادیم. با این بی نظمی ها همه برنامه های ما را 
به هم می زنند. ولی از لحاظ تبلیغاتی خوب برگزار 
شد و چیزی که می خواستیم از آب درآمد و از لحاظ 
همکاری حراســت نیز خوب بود. چون یک ماشین 

تشریفات داشتیم که به راحتی اجازه ورود دادند. 
 قرعه کشــی های غرفه زیما باتوجه به 
اینکه فروش تکی ندارید، بر چه اساسی است؟ 

کارت هایی وجود دارد که مخاطبان اطلاعاتشان 
را در ایــن کارت ها پر می کنند و در داخل شیشــه 
می اندازند. مثلا قرار اســت فردا سرکار خانم نرگس 
محمدی بیایند و این قرعه کشــی را انجام دهند و 
فرزاد فرزین برای روز دوم، پژمــان بازغی برای روز 
سوم و پوریا پورســرخ برای روز آخر حضور خواهند 
داشت. قرعه کشی به این ترتیب است که سه نفر به 
صورت آنلاین در اینستاگرام برنده و معرفی می شوند. 
هر ســه نفری که برنــده می شــوند، می توانند هر 

لوستری که دلشان می خواهد انتخاب کنند.

دکتر میلاد ممتاز آزاد، مدیر فروش و بازاریابی مجموعه تولیدی »زیما«:
بانرمافزاراختصاصیزیما،لوسترراهماهنگبادکورورنگمحیطانتخابکنید

تولیــدی  گــروه 
صنعتــی عرفان همه 
مراحل تولید لوســتر 
قالب  تــا  طراحی  از 
ســازی و ریختــه گری 
را  تولید  آبکاری و ســایر مراحل  و 
در کارخانه متمرکز کرده اســت که 
این تمرکز با عــث بالا رفتن کیفیت 
تولید و کاهش هزینه ها می شــود. 
مجید دهاقیان مدیر عامل خوشفکر 
و برنامه ریز گــروه تولیدی صنعتی 
عرفان، دســت آوردها و برنامه های 
خوانندگان  برای  را  مدیریتش  تحت 
داده  توضیح  نمایشــگاه«  »اقتصاد 

است که می خوانید.

از تجربه خودتــان در صنعت   
بگویید و تولیدات شما چیست؟

حدود 25 ســال اســت که در لوستر 
سازی مشــغول به فعالیت هستم. تولید 
انواع لوستر، قالب سازی و دایکاست برنج 
و آلومینیــوم و آبــکاری از فعالیت های 
مجموعه ما اســت. طراحی انواع لوســتر 
برای منــازل، تالارها، بیمارســتان ها و 
رستوران ها از یک تا ده طبقه را خودمان 

انجام می دهیم.
 لوسترها را خودتان طراحی می 

کنید و به تولید می رسانید؟ 
بله، قالــب ســازی هم خودمــان در 
کارخانــه انجام می دهیــم. در واقع باید 
بگویــم که صفر تا صد کارهــای تولید را 

خودمان انجام می دهیم.
 جایگاه لوســتر عرفان در بازار 

ایران باتوجه به رقبا کجاست ؟
در این 25 ســال تولید، کل ایران ما را 

می شناسند. 
 نمایندگی هم دارید؟ 

بلــه، در تبریز،کرج، گرگان و مشــهد 
نمایندگی داریم.

نفر  به لحاظ اشتغال زایی چند   
را مشغول به کار کرده اید؟ 

به طور مستقیم 35 نفر. 
 خدمــات پس از فــروش هم 

دارید؟ 
کلا خدمات پــس از فروش ما شــامل 

تعویض لوســتر تــا افــزودن بــر تعداد 
شاخه های لوستر می شود. مثلا مشتری از 
ما خرید می کنــد و خانه اش را عوض می 
کند یا سبک لوسترش را می خواهد تغییر 
بدهد، می تواند. چون قالب دست خودمان 
است و بایگانی می شــوند تا چندین سال 
امکان تولید آن هســت. مثلا مشتری بچه 
اش توپش مــی خورد و جایــی از آن می 
شــکند برای ما امکان ترمیــم با کمترین 
هزینه وجود دارد. ضمانت ما تا 10ســال 
است و اگر برای  لوستر مشکلی پیش بیاید 
تا ده سال لازم نیســت در مغازه اعتراض 
کننــد. شــماره کارخانه هســت و به آنها 
زنگ می زنند و لوستر را با هزینه خودمان 
می آوریم، مشــکل را برطرف می کنیم و با 

هزینه خودمان نصب می کنیم.
 صادرات هم دارید؟ 

در چند ســال اخیــر صــادرات ما به 
گرجستان و روسیه بوده است. با چندین 
نفر کار کرده ایم و اگر قســمت شــود از 
امسال صادرات ما به اتریش آغاز می شود.

بازارهای  گسترش  فکر  به  پس   
هدف هستید؟ 

بله، چون در شهرهای ایران 17 شعبه 
داریــم اما به اینهــا قانع  نیســتیم. می 
خواهیم وســعت کارمان را به صورتی بالا 
ببریم که در خارج از کشور لوسترهای ما 
برده شود، چون کیفیت لوسترهای دست 
ساز ایرانی و زیبایی آنها در دنیا حرف اول 

را می زند.
 راجــع به نحــوه برگــزاری 

نمایشگاه نظرتان چیست ؟ 
غرفه ای که به ما اختصاص دادند برای 
حجم کالایمان کافی نبود و قرار بود غرفه 
بزرگ تــری بدهند. امیدواریم در ســال 
های بعد  شرکت ما نقش وسیع تری در 

نمایشگاه داشته باشد.
 برنامــه های آتی شــما برای 

گسترش تولید چیست؟ 
طبق برنامه ریزی که شــده در درجه 
اول فقط به فکر گسترش بازارهای هدف 
صادراتی مان هستیم و لوسترها را صادر 
می کنیــم. چون کشــورهای مختلفی با 
ما صحبت کرده اند، امــا تمرکز ما روی 
اتریش اســت که محصول ما به بازار آنجا 

وارد شود.
 میزان تولید شما چقدر است ؟ 

مشــتری های زیادی داریــم و در 17 
شــهر ایران فعالیت می کنیم. بســته به 
نوسان بازار تولیدات ما به حدی است که 
کارخانه حتی یک ســاعت هم نخوابیده 
است. چون صادرات به کشورهای مختلف 
زیــاد داریــم و در این زمینــه چون کار 

وسیع است، امکان کار کردن بهتر است.
 حرف آخر؟ 

دولت هــا بایــد از تولیــد کننــده ها 
حمایت کننــد. تولید کننده هــای نوپا 
بایــد با حمایــت دولت جــان بگیرند تا 
بتوانند کالای خوبی دست مردم بدهند. 
چون اگر کســی بودجه کافی نداشــته 
 باشــد نمی تواند جنس خوب برای مردم

 تولید کند.

مجید دهاقین،مدیرعامل گروه تولیدی صنعتی »عرفان«:

بازاراتریشدرانتظارلوسترهای»عرفان«است
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صنایع لوستر »چشــم نواز«  فعالیت خود را با تولید انواع 
لوستر های پروفیلی، دایکاستی، برنزی، گلاسه و ... آغاز کرده 
است. این گروه صنعتی از نیروی انسانی با سابقه و با تجربه 
بسیار بهره می برد. لوســتر های تولیدی این شرکت توسط 
طراحان مجموعه طراحی می شــود که دارای تنوع زیادی 
است. اولویت مدیران ارشد شرکت، ارائه کالای متنوع، شکیل 
و در عین حال باکیفیت است. طراحی و تولید لوستر در این 
گروه تولیدی یک کار هنری است و مدیران و پرسنل شرکت 

معتقدند که نباید با آن به شیوه تولید »بازاری« برخورد کرد. 
غرفه چشمگیر و چشم نواز این گروه تولیدی در بیست و 
هفتمین نمایشگاه لوســتر و چراغ های تزئینی، ما را بر آن 
داشت تا با احسان استیری، مدیرعامل توانمند و خلاق صنایع 

لوستر چشم نواز گفت و گویی داشته باشیم که می خوانید. 

 گروه تولیدی صنعتی چشم نواز به تولید چه محصولاتی 
می پردازد؟

انواع لوســتر های پروفیلی، دایکاســتی، برنزی، گلاسه و ... توسط 
پرسنل شرکت ما طراحی و تولید می شود. تولیدات ما متریالش برخی 
آلومینیومی و برخی برنزی و آهنی اســت. تنوع آبکاری ما آنتیک، 
برنزی، فرانسوی، طلایی، مســی، نقره ای و کروم است. تنوع آبکاری 
بالاست و قطعاتی که در آن استفاده می شــود سرامیکی و تلفیقی 
و آلومینیومی و برنجی باهم هستند. لوســتر یک کار هنری است و 
نمی شود و نباید از مدل های دیگران کپی برداری کرد. این کار از نظر 
حرفه ای درست نیست و باعث می شــود اعتماد مشتری را از دست 
بدهیم. با توجه به این نکته، سعی ما در شرکت صنایع لوستر چشم نواز 
همواره این بوده است که نوآوری و خلاقیت را سرلوحه کار خود قرار 

دهیم. 
 صادرات هم دارید؟

بله، به الجزایر، تونس و ترکیه صادرات داریم.

 نظرتان راجع به نحوه برگزاری نمایشگاه چیست؟
از برگزارکننده های نمایشگاه راضی هستم چون باوجدان هستند، 
ولی اولویت بندی آنها در جانمایی اشتباه است. برای مثال کسی که 
تولیدی ندارد و پخش کننده است. 200 متر مربع فضا می گیرد اما به 
کسی که 30 کارگر دارد و 70 مترمربع جا می خواهد، می گویند پر 
شده است. اولویت بندی باید براساس سابقه کاری و لیست بیمه باشد. 
اولویت بندی در غرفه دادن اشتباه است.یا یکی امسال برای اولین بار 
در نمایشگاه حضور دارد که به او سالن 8 و 9 داده اند. اما به کسی که 
سی سال سابقه کاری دارد و 20 سال است که در نمایشگاه شرکت 
می کند، در سالن 11-12 فضا داده اند. مشکلم این است که کسی که 
غرفه ها را جانمایی می کند افراد را و صنف را نمی شناســد. از جنس 

لوستر نیست.
 مزیت تولیدات شما نسبت به تولیدات مشابه چیست؟

هر تولیدکننده می تواند مزیت های گوناگونی داشــته باشد. یک 
تولیدکننده مشتری مداری را مزیت می داند و تولیدکننده دیگری، 
پرســنل خوب را مزیت می داند یا هنر ســاخت لوستر و یا خلاقیت 
لازم برای تولید محصول جدید را مزیت مهم برای گروه تولیدی اش 
می داند. برخی تولیدکنندگان می نشــینند تا کسی طرحی بدهد و 
از روی آن کپی می کنند. اما برخی خودشــان طراح دارند و طراحی 
می کنند. مزیت یک تولیدکننده که موفق در صنف خود باشد،خیلی 
زیاد اســت. باید یــک کارافرین خوب، فرد متشــخص، باســلیقه، 
تحصیلکرده و برنامه ریز باشــد و مدیریت بازاریابــی و صنعتی بلد 
باشد. چون لوستر تلفیقی از چند صنف و صنعت است. مزیت هایی 
که بخواهیم از خودمان عرض کنیم این اســت که کارهایمان را به 
روز رسانی می کنیم و کارهایی که قدیمی می شــود را سریع از دور 
خارج می کنیم. طرح های جدید می زنیم. شاید ماهیانه 5 طرح جدید 
بزنیم یا کارهایمان 10 سال گارانتی کتبی دارد یا تبلیغات تلویزیونی 
داشته ایم. ببینید در صنف ما چند نفر تبلیغات تلویزیونی داشته اند. 
در کارخانه ما مواد اولیه داخل می شــود و لوستر بیرون می آید. تیم 
فروش خوبی داریم که همه جای ایران و تهران را می شناسند. برخی 

از اعضای تیم تولید من سابقه تولید لوستر بیش از من دارند. 
 دستاوردهای شما تا کنون چه بوده است؟

درمورد دستاوردها من خودم راضی هستم. رقبای من بیش از 30 
سال سابقه کاری دارند. طوری شــده که فرد 30 سال از من بزرگتر 
اســت و خود را رقیب من می داند. این خوشحال کننده است. دیگر 
اینکه تنوع کاری من و ضمانت نامه های ما مطلوب اســت. دستاورد 
مهم من رضایت مشتریان است. وقتی مشتری از من جنسی می برد و 
می گوید دستت خوب است، این بالاترین دستاورد برای من است که 
مشتری از من راضی است. مشتری وقتی از کسی راضی باشد شریان 

کسب و کارش در جریان است. 

احسان استیری، مدیرعامل صنایع لوستر»چشم نواز«:

»چشمنواز«،رضایتمشتریرامایهبرکتکسبوکارشمیداند
صنایع لوســتر »زارعیان«، بــا بیش از 30 
سال تجربه و خوشــنامی، در زمره بزرگ ترین 
انواع لوســتر و  تولیدکنندگان  و موفق ترین 
چراغ های زینتی در ایران به شمار می آید. این 
گروه با ســال ها تجربه در زمینه طراحی، ساخت و ارائه انواع 
لوستر و چراغ های مدرن و بهره گیری از کادر مجرب مدیریتی 
و فنی خود یکی از پیشــگامان عرصه نورپــردازی مدرن در 
کشور محسوب می شود. لوستر زارعیان با سابقه 3 دهه تولید 
با کیفیت، با ارائه بیش از 300 مدل لوستر و محصولات تزئینی 
مشابه و طراحی های فوق العاده جذاب، باب میل همه سلایق، 
اعتبار و خوشــنامی بزرگی به دســت آورده است. تولیدات 
زارعیان، دارای تنوع فوق العاده، کیفیت بالا، گارانتی و خدمات 
پس از فروش می باشــد. غرفه دیدنی و مثال زدنی زارعیان در 
بیست و هفتمین نمایشگاه لوستر و چراغ های تزئینی، چشم هر 
بیننده ای را به خود جذب می کند. نشریه »اقتصاد و نمایشگاه« 
با امیرحسین زارعیان، مدیرعامل سختکوش و خلاق این گروه 

صنعتی مصاحبه ای انجام داده است که می خوانید.

 از تولیدات زارعیان و تنوع محصولات خود بگویید.
کارخانه صنایع لوســتر زارعیان دارای بخش های گســترده ای در 
زمینه ساخت لوسترهای برنزی و شمشی می باشد و به عبارتی از صفر 
تا صد محصولات این مجموعه در بخش های مختلف همچون بخش 
ریخته گری، آبکاری، پرداخت، مونتاژ و کنترل کیفیت به تولید رسیده 
و به بازار عرضه می گردد. لوســتر زارعیان با عرضه طیف گســترده ای 
از انواع لوستر، آویزهای ســقفی، دیواری، کنارسالنی و آباژور مطابق با 
جدیدترین مدل های روز دنیا امکان ارائه سبک های مدرن نورپردازی 
جهت منازل، مجتمع های مسکونی، اداری و تجاری فضاهای عمومی، 

هتل ها و رستوران ها را فراهم آورده است. 
 در زمینه خدمات پس از فروش و مشــتری مداری چه 

اقداماتی انجام داده اید؟
صنایع لوستر زارعیان با ســرلوحه قرار دادن بهترین کیفیت، دانش 
فنی، قیمت مناســب و بهتریــن خدمات، در تلاش اســت تا رضایت 
مشتریان خود را به حداکثر برســاند. صنایع لوستر زارعیان با تکیه بر 
تجربیات، دانش و سوابق ارزنده پرســنل خود، ارائه خدمات مطلوب و 

متناسب با نیاز مشتریان را سر لوحه فعالیت های خود قرار داده است.
 مزیت های تولیدی شما نســبت به رقبا در تولید لوستر 

چیست؟  
عاملی که می تواند خیلی ما را نســبت به رقبا متمایز کند کیفیت 
محصولات ما اســت. کیفیت ما حرف اول را در صنف می زند. آن زمان 
که شمش می زدیم، همکاران می گفتند شما کیفیت را به صنف اضافه 
کردید. برای ما هیچ محدودیتی نیست. شــمش و ورقه وارد کارخانه 

می شود و لوســتر خارج می شــود. ریخته گری، آبکاری، جوشکاری، 
تراشکاری و پرداخت کاری همه در یک جا انجام می شود. برای همین 
کیفیت ما بالاســت. مثلا آب طلا که کار می کنیم به جرات می توانم 
بگویم در بین همکاران 5 نفر آب طــلا کار نمی کنند. چون هزینه آن 
سنگین اســت. این اســت که هنوز هم آب طلا کار می کنیم. با 4/9 

سوییس که بهترین نوع شمش و 24 عیار است.
 خدمات پس از فروش دارید؟ 

بله، البته کیفیت تولیدات ما مناسب است. سال 61 جنس به مشتری 
داده ام هنوز سیاه نشده است. می گویند خسته شده ایم، خراب نشده، 

می شود عوض کنیم. 
 موانع و مشکلات تولید شما چیست؟

یکی از مشــکلاتی که در تولید داریم این است که شاید 90 درصد 
لوستر، کار دست است و نیروی انســانی زیادی را می برد. همه بلورها 
باید دانه دانه پیچ بخورد و قالب گیری شود و همه اینها با دست است. 
شمش ها و قلم زنی و جوشــکاری و... نیروی انسانی می برد. نمی شود 
گفت دستگاه می زند. برای همین نیروی انسانی زیادی می گیرد و این 
برای ما مشکل ساز می شــود. در صورتی که اگر عذر 20-30 کارگر را 
بخواهم و یک دستگاه مانند دایکست بگذارم خیلی مقرون به صرفه تر 
است. می گویم اگر اینجا اشــتغال ایجاد کرده ام و نیروی انسانی جای 
دستگاه می گیرم یا کیفیت قلم زنی را بالاتر می برم ما را حمایت کنید. 
مثلا ارزش افزوده یکی از معضلات ما است. همه جای دنیا رسم است 
که ارزش افزوده را از آخرین نفر یعنی مصرف کننده می گیرند. در اینجا 
برعکس است. در صورتی که قول می دهم اگر دولت، باتوجه به برنامه 
ارزش افزوده که الان در مجلس ســه سال اســت روی میز مانده، اگر 
واقعا بیاید این ارزش افزوده را امتحانی بردارند و همه قانونمند شــوند 
و اگر شــرکتی درآمدی به دســت آورد 25 درصد مالیات دهد، همه 
تولیدکنندگان و کسانی که درآمد دارند به دیده منت قبول می کنند 
که درآمد داشته باشند و هزینه ها را کسر کنند و از آخرین سودی که 

می ماند  25 درصد مالیات بدهند. 

امیرحسین زارعیان، مدیرعامل گروه صنعتی لوستر »زارعیان«:

آبطلاینابرادرلوسترهای»زارعیان«تجربهکنید

محسن دهاقین، مدیرعامل مجتمع تولیدی صنعتی »نورباران« )دهاقین(:

مشتریفهیمایرانیتولیدبرتررامیشناسدوقدرمیداند

 از تجربه و فعالیت 
لوستر  صنعت  در  خود 

بگویید.
سالگی   14 از  اینجانب 
وارد کار شــدم. ابتــدا بــرای تولیــد 
کنندگان آینه و شمعدان، کار قلم زنی 
انجــام می دادم. پــس از مدتی به طور 
مســتقل فعالیــت در ســاخت آینه و 
شــمعدان را آغــاز کردیم. بــه تدریج 
تجربه ما در کار بیشــتر شــد و تولید 
لوستر را نیز به کار خود اضافه کردیم. 
به خاطر نوسانات بازار، تصمیم گرفتیم 
بخش آینه و شمعدان را تعطیل کرده 
و به طور تخصصی روی لوســتر تمرکز 

کنیم. 
28 ســال پیش کار را با برندی دیگر 
شــروع کرده و پس از مدتــی به طور 
مســتقل برند »نورباران« را تاســیس 
کردم. اکنون همراه با فرزندانم، کارخانه 
و فروشــگاه هایی که به طور مســتقیم 
نورباران  لوســترهای  فروش  نمایندگی 

را برعهده دارند را اداره می کنیم. علاوه 
بر این پرسنل کاردان و قدیمی در کنار 
ما هســتند که آنها را به مانند فرزندان 
خود می دانیم و سال هاســت که با هم 

همکاری داریم.
به هر حال هــم اکنون با 30 ســال 
تجربه فعالیــت در عرصه تولید و عرضه 
محصولات روشــنایی و لوازم تزئینی و 
قطعات وابســته، تمامــی مراحل تولید 
توسط مجموعه نورباران انجام می گیرد 
و فقط قطعات کوچکی مانده اســت که 
در کم ترین زمان این قطعات را هم خود 

تولید خواهیم کرد. 
 جایگاه شــما در بــازار ایران 

کجاست؟
در عرصــه تولید و ارائــه محصولات 
در رتبه شــرکت های برتــر این صنعت 
قرار داریــم. واقعا کالای خــوب ایرانی 
از جملــه تولیــدات ما قابــل رقابت با 
ایتالیایی اســت.  محصولات چینــی و 
بخشــی از مواد اولیــه ما از خــارج از 

کشور تامین می شــود و به همین دلیل 
مراوداتی با دیگر کشــورها داریم. وقتی 
ما با دوســتان چینی صحبت می کنیم 
آنها بــه مــا می گویند که بســیاری از 
طرح هــای لوســتر در چیــن از روی 
طرح های ایرانی کپی می شــود. آنها از 
این که تولیدکنندگان خوشــنام ایرانی، 
از برنج و برنز به این شــکل اســتفاده 
می کننــد متعجبنــد و می گوینــد در 
چین اکثر آهــن مخلوط کار می کنند و 
تنها برخی محصولات تمــام برنز تولید 
می  شــود. البته ما هم به آنها می گوییم 
که در ایران مشــتری، قدر کار خوب را 
می داند و خریداران متوجه هســتند که 
چه چیزی را خریداری می کنند و ما نیز 
در این زمینه قدر مشــتریان خوبمان را 

می دانیم.
 دستاورد مهم شما تا کنون چه 

بوده است؟
 فهم ســلیقه ایرانی و تولید محصول 
متناســب با فرهنگ و تمــدن ایرانی و 
ارائه خدمات به ارگان هــا و مکان های 

خاص و عام.
 آیا صادرات هم دارید؟

 بلــه، به کشــورهای عــراق، عمان، 
آفریقا، استرالیا، ترکیه و روسیه.

 برنامــه های آتی شــما برای 
افزایش تولید و گســترش فعالیت 

تان چیست؟
در زمینــه تولیــد داخلــی بعــد از 
فعالیت در اســتان های بزرگ و تکمیل 
نمایندگی هــای خود هــدف بلندمدت 
ما داشــتن حداقل یــک نمایندگی در 
همه شهرهای کشور اســت. در زمینه 
بازارهــای جهانــی بعد از کشــورهای 

نامبــرده هدفمان جذب مشــتری در 
دیگر کشورهای جهان و ارائه محصولات 
مطابق با ســلیقه و فرهنگ و تمدن آن 

کشورها است.
 به لحاظ خدمات پس از فروش 

چه اقداماتی انجام داده اید؟
 در مجموعه نورباران در تمامی موارد 
حق با مشــتری می باشــد. تلاش ما به 
عنوان ارائه دهنده این خدمات کیفیت 
مطلــوب و عرضــه محصول بــا قیمت 
مناسب اســت. از بابت خدمات پس از 
فروش هــم محصولات ما تا 10 ســال 
ضمانت آبکاری و گارانتی و شناســنامه 

دارد.
 با چه موانع و مشــکلاتی در 

مسیر تولید رو به رو هستید؟
از آنجا که محصولات صنعت لوســتر 
و تزئینــات در زمره کالاهای اساســی 
ســبد کالایی مــردم نیســت، کاهش 
توان خرید و تحمیل هزینه های ســربار 
بر تولیدکننــدگان این صنعــت، تاثیر 
مســتقیم بر ســوددهی ایــن صنعت 

گذاشته است.
را  کالایــم  نمی توانــم  مــن  مثــلا 
قیمت گــذاری کنــم. وقتی ســه روز 
دیگر قیمــت برنــج و نیــکل و آند و 
قطعات افزایــش می یابد، مــن بر  چه 
اساسی و با چه سیســتمی باید کالایم 
را قیمت گــذاری کنــم و بفروشــم. ما 
یــک زمان برنــج را کیلویــی 20 هزار 
تومان می خریدیــم و اکنون به 60 هزار 
تومان رسیده است. در چنین شرایطی 
شــما هرچقدر کارشــناس هم بیاورید 

نمی توانند قیمت گذاری کنند.
واقعا چرا تولیــد کننده باید در عذاب 

و مضیقه باشد و این طور آزار ببیند. ما 
80 کارگر داشتیم اما امروز این تعداد به 
45 نفر رسیده است. این در حالی است 
که یک چینی که چند ســال پیش در 
یک زیرزمین با ســه کارگر کار می کرد، 
الان که به سراغش می رویم کارخانه ای 

با 60 کارگر دارد.
مســوولان باید به فکــر تولید کننده 
باشــند. ما از ســمت ارگان هایی مثل 
دارایی و بیمه خیلی اذیت می شــویم. 
هر روز یک ایــرادی می گیرند و هربار 
ما مجبوریم یک نوعــی موضوع را رفع 
و رجوع کنیم. طبیعی اســت که تولید 
کننده از یک جا به بعد می برد و خسته 
می شود. در پاکدشت که کارخانه ما قرار 
دارد در خاتون آبــاد و در خیابان ما 30 
سازنده فعال بودند که این تعداد اکنون 
به 4 کارخانه رسیده است. یعنی 500- 
600 کارگر بــه طور مســتقیم اخراج 

شده اند. 
 نظرتان راجع به نحوه برگزاری 

نمایشگاه چیست؟
 مــن نمایشــگاه را به هفــت درگاه 
تقســیم بندی می کنــم و در هر بخش 

نظراتم را بیان می کنم.
درگاه اول، زمــان برگــزاری: زمــان 

برگزاری بســیار مطلوب بوده که تقریبا 
می شود بیان کرد، بهترین زمان است.

درگاه دوم، مکان برگزاری: صحبت 
خاصی در این خصوص ندارم.

برگزاری:  مــدت  درگاه ســوم، 
می توانست بیشتر از این که هست باشد 
تا بــرای تولیدکنندگان فقــط تبلیغ و 

هزینه نباشد.
درگاه چهــارم، مدت زمان آماده 
ســازی: مدت زمان آماده سازی برای 
ســاخت دکور و چیدمــان محصولات 
بسیار فشرده بوده که باعث زحمت می 

شود.
درگاه پنجم، نــوع برگزاری: نوع 
برگزاری اصلا خوب نبود که در جلســه 
اصناف بــه تفصیل به بحــث و گفتگو 

گذاشته شده است.
درگاه ششــم، مدت جمع آوری: 
مدت زمــان جمــع آوری مثــل زمان 
آماده سازی بســیار فشــرده و زحمت 

آفرین است.
بازدید:  زمان  مدت  هفتم،  درگاه 
زمان عصر گاهی بازدید می توانســت به 
وقت شامگاهی نزدیکتر باشد تا تمامی 
اقشــار مردم امــکان بازدید را داشــته 

باشند. 

مجتمع تولیدی صنعتی لوســتر »نور باران« )دهاقین( بی شــک یکی از پرطرفدارترین و 
محبوب ترین برندهای ایرانی تولیدکننده محصولات روشنایی می باشد. این تولید کننده ملی 
با وجود تحریم ها و سختی های فراوانی که در مسیر تولید وجود دارد، توانسته است به یکی 
از تولیدکنندگان معتبر در عرصه تولید لوستر تبدیل شده و با تولید لوسترهای با کیفیت و با 
قیمت مناسب جایگاه ویژه ای در بازار لوستر ایران به دست آورد. محسن دهاقین، مدیرعامل 

با تجربه و توانمند این مجتمع تولیدی صنعتی، از پیش کسوتان و تولیدکنندگان موفق کشور 
محسوب می شــود. او با وجود همه ناملایمات، ربع قرن اســت که مجتمع صنعتی نورباران 
را رو به جلو به حرکت درآورده و محصولات با کیفیتی را روانه بازار کرده اســت. در بیست و 
هفتمین نمایشگاه لوستر و چراغ های تزئینی به ســراغ وی رفتیم تا از نزدیک با فعالیت ها و 

موفقیت هایش آشنا شویم.
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 بیست و هفتمین نمایشگاه بین المللی لـوسـتـر 
و چراغهای تزئینی به روایت تصویر

داکار- سالن ۷

قطعات لوستر قصر زرین- سالن8و9

بوالحسنی- سالن 8و9

پارس لوستر- سالن 8و9نور باران- سالن 8و9

زیما- سالن ۷

لوستر عرفان- سالن 10و11

لوستر زارعیان- سالن 8و 9

صنایع برنز مژده نور- سالن10و11

چشم نواز- سالن 8و9

روشنایی- سالن 8و9

چشم نواز- سالن 8و9
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زیما- سالن 7

لوستر زارعیان- سالن 8و 9

چشم نواز- سالن 8و9

لوستر عرفان- سالن 10و11پارس لوستر- سالن 8و9

روشنایی- سالن 8و9صنایع برنز مژده نور- سالن10و11داکار- سالن 7 بوالحسنی- سالن 8و9قطعات لوستر قصر زرین- سالن8و9

نور باران- سالن 8و9

باهمکاریروابطعمومی

برگزار کننده :
اتحادیه تولیدکنندگان و 
فروشندگان بلور، چینی 

و لوستر
اجراء : شرکت تعاونی 

سازندگان لوستر

 بیست و هفتمین نمایشگاه بین المللی

لـوسـتـر
وچراغهایتزئینی
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گروه تولیدی ذوب فلزات بوالحسنی B.M.A  با بیش از 
40 سال در تولید آلیاژهای رنگین مانند آلیاژهای پایه مس 
و آلومینیوم ســابقه دارد. کارخانه بوالحسنی در زمینی به 
وسعت سه هزار و پانصد متر مربع مساحت دارد که قطعات 
تزیینی لوســتر و لوکس در آنجا تولید می شود. به گفته 
مدیران ارشد این مجموعه صنعتی، برای تولید این قطعات 
هم از روش های صنعتی و هم از روش های سنتی استفاده 

می شود. 
گروه تولیدی ذوب فلزات بوالحسنی در بیست و هفتمین 
نمایشگاه لوستر و چراغ های تزئینی حضور موثر و پر رنگی 
دارد. نشــریه "اقتصاد و نمایشگاه" با مجتبی بوالحسنی، 
مدیر توانمند و خلاق کارخانه ذوب فلزات بوالحسنی گفت 

و گویی داشته است که می خوانید.

 از خودتان و تجربه تان در این صنعت بگویید.
پدر اینجانب پایه گذار فعالیت تولیدی ما در این صنعت بود، که 
بنده نیز به این کار علاقه مند شدم و پس از تحصیلات دانشگاهی 
در رشته متالورژی در ســال 1375 از دانشگاه دولتی سمنان، وارد 
این کار تولیدی شــدم و به اتفاق برادرانم امیر بوالحسنی و محمد 
بوالحســنی، با رهبری پدرم شرکت را ســامان دادیم و به رشد و 

موفقیت کنونی رساندیم .
ما تولید قطعات تزیینی لوستر و لوکس را انجام می دهیم که به 
روش سنتی به شکل ریخته گری در ماسه است و روش صنعتی به 
دو روش دایکست )تحت فشار( و همچنین شکل دادن گرم فلزات 

)فورج( است. 
در تولید این قطعات مهندسین زیادی ما را همراهی می کنند. 
مهندســین مجرب در امر مهندســی متالورژی و طراحی و قالب 
ســازی در مجموعه ما فعالیت دارند. ما این قطعــات را با بهترین 
استانداردهای آزمایشگاهی آنالیز می کنیم تا محصولمان پر کیفیت 
تر  باشد. کنترل کیفی این قطعات بالاست و این شرکت در نظر دارد 
با تولیدکنندگان دنیا رقابت کند. در قطعاتی که ما تولید می کنیم 
حتی با کشــورهایی مانند چین  رقابت داریم. استانداردی داریم و 
برای خودمان تعریف کرده ایم که قطعــه ای بزنیم تا آبروی ایران 

حفظ شود و این قطعه یک حرف برای گفتن داشته باشد.
 مزیت تولیدات شما نسبت به تولیدات مشابه چیست؟

فرق ما با تولیدکنندگان دیگر این است که در کارهایمان نوآوری 
داریم. شاید بتوان گفت که اولین کســانی هستیم که یک سری 
نوآوری ها در تولید این قطعات در کشــور آورده ایم. مانند قطعات 
پانیذ که شاید بیشتر از 70 قطعه باشد که آن را ثبت کرده ایم و از 
اول گرافیک کار و قالب ساز روی آن انجام شده است. این قطعات 
را ثبت کرده ایم که اگر کسی بخواهد آنها را کپی کند، قوه قضاییه 

با آنها برخورد کند. 
 آیا صادرات هم دارید؟

قطعات از طریق ما صادر نمی شود. ولی تولیدی هایی که قطعات 
را از ما می خرند و مونتاژ می کنند مانند لوســتر ســازانی که در 
نمایشگاه شرکت کرده اند، بیشترشان در کارهایشان از قطعات ما 
استفاده می کنند. مثلا می دانیم که تولیدات ما تا کنون به کشوهای 
روسیه، ترکیه، آلمان و کشورهای همسایه مانند گرجستان و عراق 

صادر می شود.  
 مهم ترین دستاورد شما تا کنون چه بوده است؟

مهمترین دســتاوردی که داریــم اول خودباوری اســت. این که 
خودمان را باور کرده ایم که می توانیم در هر زمینه ای وارد شــویم. 
کسانی که قبلا در این صنعت کار می کردند و خیلی سابقه فعالیت 
داشته اند، فکر نمی کرده اند که ما در مدت کوتاهی قطعاتی بزنیم که 
حرف برای گفتن داشته باشد. از اینجا به بعد هم تولیدات ما حرف 
های دیگری برای گفتن خواهد داشت و خیلی باعث کارآفرینی های 
جدید خواهد شد. ما به این خودباوری رسیده ایم که ایرانی می تواند 

جنسی تولید کند که از محصول ایتالیایی بالاتر باشد. 
 با چه موانع و مشکلاتی رو به رو هستید؟

اولین مانعی که داریم نوسانات ارز است که در قیمت مواد اولیه 
ما به طور مســتقیم تاثیر دارد. چون از آلیاژهای پایه مس و روی 
و آلومینیوم استفاده می کنیم و باتوجه به ال ان بی جهانی که به 
دلار بستگی دارد با نوســانات ارز شدیدا افزایش و کاهش پیدا می 
کند و در قیمت نهایی ما تاثیر می گذارد. تولید زمانی پا می گیرد 
که نوسانات ارز در آن خیلی کم باشد که حاشیه سود برای خودش 
داشته باشد. همچنین، سازمان هایی که برای کمک به صنعتگران 
درست شده اند بیشتر به جای کمک به آنها مانع تراشی می کنند 
و به درد دل آنها رســیدگی نمی کنند. سومین مورد این است که 
برخی مواد اولیه ما از خارج می آیــد و باتوجه به تحریم هایی که 
وجود دارد، از بازار آزاد مجبوریم این مواد اولیه را به چند برابر قیمت 

بخریم. 

B.M.Aمجتبی بوالحسنی، مدیر کارخانه ذوب فلزات بوالحسنی

درتولیدبهاعتلاینامایرانوایرانیمیاندیشیم
تولید لوســتر نیاز 
بــه هنــر و مهارت 
باید  و  دارد  فــراوان 
ی  ی هــا ر ه کا یز ر
فراوانــی را در آن در نظــر گرفت. 
از  »دارکار«  روشــنایی  مجتمــع 
که  اســت  تولیدکنندگانی  جمله 
این هنر و مهــارت را به کفایت در 
تک تک مدیران و پرســنل شرکت 
این مجتمع  نهادینه کرده اســت. 
در  لوستر چوبی  تولیدکننده  اولین 
و  به شمار می آید که طرح ها  ایران 
مدل های منحصر به فردی را به بازار 
ایران ارائه کرده است. لوستر دارکار، 
به میدان آمدن  با وجود  نیز  اکنون 
بزرگ ترین  از  یکی  توانمند،  رقبای 
تولیدکنندگان لوستر چوبی در ایران 
اســت که توجه به قیمت مناسب و 
رقابتی و نیــز کیفیت محصولات، 
همواره در سرلوحه کار این شرکت 
بوده است تا آنجا که به گفته مدیران 
موفقیت شان  رمز  شــرکت،  ارشد 
محصولات شان  مطلوب  کیفیت  در 

است. 
هفتمین  و  بیســت  برگــزاری 
نمایشگاه لوستر و چراغ های تزئینی 
ما را بر آن داشــت تا با حمیدرضا 
و  توانمند  مدیرعامل  وهاب زادگان، 
خلاق مجتمع روشنایی »دارکار« که 
در این نمایشگاه غرفه ای جذاب را 

برای مخاطبان خود تدارک دیده اند، 
به گفت و گو بنشینیم که می خوانید.

 لوستر دارکار دقیقا به تولید چه 
محصولاتی می پردازد؟

این شرکت در زمینه تولید محصولات 
روشــنایی چوبی فعالیت دارد و بیش از 
300 نوع کالا تولید می کند که اهم آنها 
عبارتند از لوســتر و چراغ های سقفی، 

دیواری، آباژور کنار سالنی و...
ما اولین تولیدکننده و مبتکر لوسترهای 
چوبی در ایران هستیم که به شکل انبوه 
این رشته از تولید را در ایران پایه گذاری 
کرده ایم و بعد از 40 سال فعالیت مستمر، 
امروز این رشته یکی از شاخه های اصلی 
تولید لوستر در ایران شناخته شده است 
و همــکاران زیادی در ایــن زمینه پیدا 
کرده ایم. خوشبختانه راهی که توانسته ایم 
باز کنیم مورد استقبال مصرف کنندگان 
و همــکاران قرار گرفته و تعــداد زیادی 
از تولیدکنندگان لوســتر امروزه در این 

صنعت مشغول به کار هستند.
 برنامه هــای آتی شــما برای 

گسترش تولیدات تان چیست؟
برای گسترش فعالیت هایمان نیازمند 
ماشــین آلات مدرن و طراحی شده برای 
این صنعت خــاص هســتیم. اگر مورد 
حمایت قرار بگیریم زمینه فعالیت هایمان 

را می توانیم گسترش دهیم.
 از لحاظ مشــتری مداری چه 

اقداماتی انجام داده اید؟
ما از ابتدا روی کیفیت محصول بسیار 
حســاس بوده ایم و معتقدیــم جنس با 
کیفیت همیشه ارزشمند است و خدا را 
شکر که مشتریان ما از این بابت رضایت 
کافی دارند و محصولات ما دارای دو سال 
گارانتی و ده سال خدمات پس از فروش 

می باشد.
 آیا صادرات هم دارید؟

ما قبلا صادرات داشــتیم، ولی فعلا به 
علت تحریم ها صادرات مان متوقف شده 
است. مشــتریان خارجی ما عبارتند از 

امارات، کویت، ترکیه و ارمنستان.
 موانع و مشــکلات پیش روی 

تولیدات شما چیست؟
با از بین رفتن تحریم ها، ورود تکنولوژی 
مدرن و به روز، قیمت های مناسب ابزار با 
کیفیت و حمایتی، می تواند مشــکلات 

تولیدات ما و همکاران ما را تقلیل دهد.
 نظر شما در مورد نحوه برگزاری 

نمایشگاه حاضر چیست؟
نمایشــگاه ها همیشــه باعــث بهتر 
شناخته شــدن صنایع و نزدیک شدن 
افــکار مشــتریان بــا تولیدکننــدگان 
می شــوند و تاثیر بســیار خوبــی برای 
شناخته شــدن واحدهای تولیدی دارند 
و از جنبه شــناخت نظرات مشتریان به 

تولیدکنندگان کمک شایانی می کنند.

گفتگو با حمیدرضا وهاب زادگان، مدیرعامل مجتمع روشنایی »دارکار«:

تولیدانبوهلوسترهایچوبیرا»دارکار«درایرانبابکرد
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 بازدید از غرفه مجتمع روشنایی دارکار در بیست و هفتمین نمایشگاه بین المللی لـوسـتـر 
و چراغهای تزئینی به روایت تصویر

صنایع ذوب فلزات موسوی )قصر 
زریــن( فعالیت خود را بــا تولید 
صورت  به  لوســتر  برنجی  قطعات 
ریخته گری ســنتی در سال 134۷ 
آغاز کرد. این مجموعه در سال های 
اهداف  پیشبرد  راســتای  در  اخیر 
خود و تکمیــل کادر فنی متخصص 
و راه اندازی تجهیزات مناسب با نام 
زرین«  »قصر  صنعتی  تولیدی  گروه 
درصدد تولیــد قطعات ریخته گری 
ســنتی، دایکاســت و ریخته گری 

دقیق برآمد.
در حــال حاضر پس از گذشــت 
چند دهه از آغــاز فعالیت، با لطف 
گروه  این  متعال  پروردگار  عنایت  و 
بر آن اســت که در جایگاه برترین 

قرار  لوستر  قطعات  تولیدکنندگان 
گیرد و صنعت لوستر ایران را جهانی 

کند.
گــروه تولیــدی صنعتــی »قصر 
زرین« با نیم قــرن تجربه در صنعت 
کنار  محصــولات  انواع  ریخته گری، 

فلزی،  پایه های  شــمعدانی،  سالنی، 
شاخه و شاخک های لوستری، در طوقه 

و زنبق های برنجی را تولید می کند.
ایــن گــروه تولیــدی صنعتی 
فلزی  پایه های  تولیــد  با  همچنین 
متنوع طوقه،  هــای  مدل  تزیینی، 
کفی  انواع  برنجی،  لوستر  کاپ های 
انواع شــاخه های  دیــواری،  های 
پایه  سالنی،  کنار  شمعدان،  برنجی، 
میوه خوری، دایکاست و ریخته گری 
)سنتی و مومی(، پخش انواع قطعات 
صاحب  شرکتی  سرامیک،  و  چینی 
سبک در تولید انواع قطعات لوستر 
و چراغ هــای تزئینی بــا تمرکز بر 
مشــتری  رضایت  جلب  و  کیفیت 

است.

صنعتلوسترایرانراجهانیکنیم

کارخانه تولیدی پارس لوستر»فراهانی« با تکیه بر دانش و 
همت ارزنده موسسان خود، در سال 1345 تولید لوستر، ساعت 

، شمعدان، چراغ های زینتی و... را آغاز نمود.
خط تولید این مجموعه با در اختیار داشتن مدیران مجرب 
و کارآزموده و بهره گیری از دانش روز دنیا کلیه مراحل تولید 
لوستر اعم از ریخته گری، قلم زنی، تراشکاری، آبکاری و... را با 
فکر و نیروی ایرانی به زیباترین شکل ممکن به انجام می رساند 
و با قیمتی بسیار مناســب در اختیار مشتریان قرار می دهد. 
گفتنی است که آلیاژ کلیه محصولات این کارخانه تولیدی از فلز 

برنج )برنز( با پوشش نهایی طلای 999.9 آبکاری می شود.
به مناسبت برگزاری بیســت و هفتمین نمایشگاه لوستر و 
چراغ های تزئینی به غرفه پر نور و جلوه گر کارخانه تولیدی پارس 
لوستر »فراهانی« رفتیم و با مهدی دارستانی فراهانی، مدیرعامل 

خوش ذوق و با تجربه این کارخانه به گفت و گو نشستیم.

 فعالیت تولیدی پارس لوســتر فراهانــی به طور دقیق 
چیست؟

حدودا 50 سال است که پدر من در این شغل مشغول به کار بودند و 
ما نیز ادامه دهنده راه ایشان هستیم.

تولیدات ما اغلب برنز است و در طول این 50 سال تا کنون در همه 
سبک ها تولید کرده ایم و فکر نمی کنم لوســتری بوده باشد که تولید 
نکرده باشیم. از صفر تا صد تولید لوسترهای برنزمان را خودمان انجام 
می دهیم. کل مراحل ساخت یک لوستر آباژور، شمعدان و کنار سالنی و 
ساعت توسط پرسنل خودمان انجام می شود. درباره لوسترهای خانگی 
700 مدل لوستر تولید می کنیم و حدودا 20 درصد آن تالاری و هتلی 
برای مکان های بزرگ است. ما مشکلی در تولید لوستر در ابعاد مختلف و 

شکل های مختلف نداریم.
در واقع باید بگویم که تمامی محصــولات این کارخانه در رنگ ها و 
ســایزهای متنوع جهت منازل، هتل ها، اماکن مذهبی، ســالن های 
اجتماعــات و ... طراحی و تولید می شــود و با ضمانت ده ســاله ارائه 

می گردد.
 آیا تولیدات خود را صادر هم می کنید؟

50 درصد از کارهای ما صادر می شــود. محصولات کارخانه پارس 
لوستر فراهانی به بیش از ده کشور دنیا صادر می شود و جایگاه ویژه ای 
در صنعت تولید لوستر ایرانی کسب نموده است. ما مصمم هستیم تا 
صنعت لوستر ایران را به جهانیان معرفی نماییم و در این راه مشتاقانه 

از نظرات و پیشنهادات شما مصرف کنندگان عزیز استقبال می کنیم.
 به لحاظ خدمات پس از فروش چه کارهایی انجام داده اید؟ 
تولیدات و کارهای ما تا کنون هیچ مشکلی نداشته مگر اینکه آسیب 
لوســتر در حمل و نقل یا از طــرف خود خریدار باشــد که به راحتی 

مشــکلش را حل می کنیم، بدون اینکه ناراحتی و فکر و خیالی پیش 
بیاید. هیچ نگرانی وجود ندارد که بخواهیم خدمات پس از فروش داشته 

باشیم.
 به لحاظ اشتغال زایی چه کرده اید؟ 

تا جایی کــه در توانمان بوده و لطف خدا شــامل حالمان شــده، 
توانسته ایم کار ایجاد کنیم و نیت مان این است که تا جایی که می توانیم 

این راه را ادامه دهیم.
 برنامه شما برای توسعه و گسترش تولید چیست؟ 

لحظه ای از تولید و عشق به کار غافل نبوده ایم و مطمئنا هر لحظه 
هر جایی که حساب کنید به فکر تولید هستیم و سعی می کنیم تولید را 
افزایش دهیم، ولی باید زمینه های آن ایجاد شود. به این راحتی نیست 
که فکر و آرزو کنیم و اجرا شــود، باید بســترها فراهم شود تا فکرها و 

ایده ها به مرحله عمل درآید.
 در مسیر تولید و توسعه با چه موانعی روبرو بوده اید؟

موانع همیشه هســت مخصوصا اگر بخواهید کاری را شروع کنید. 
چیزی که هست پشتکار خودمان و لطف خدا است که باید آن را حل 
کنید. قطعا باید فکر و دقت پشت هرکاری باشد. مطمئنا اگر باشد موانع 

حل می شود و هرچه سخت تر باشد با عشق تر است. 
 نظرتان درباره نحوه برگزاری نمایشگاه چیست ؟ 

درباره نحوه برگزاری نمایشگاه ایراد هست، اما اگر بخواهیم در این باره 
اظهار نظر کنیم، شاید برخی ناراحت شوند. این نمایشگاه باید به جایی 
برسد که حداقل شــکل بین المللی به خود بگیرد و یک سری مسائل 
برایش حل شود که از کشورهای دیگر عقب نمانیم. با این شرایط خیلی 
از کشورهایی که از ما عقب بودند، امروز بین المللی شده اند و خیلی ها 
که در سطح ما هستند، از ما رد می شــوند. ولی ما در پی این هستیم 
که فقط نمایشگاه را برگزار کنیم و از نظر من باید این موضوع بازبینی 
شود، کارشناسی شود و افرادی که نمایشگاه های دنیا را رصد کرده اند، 
اظهار نظر کنند و پس از آن باید مرد عمل پیدا شود که با قدرت و توان 
و جرئت، نظرها را اعمال کنند تا مشکلات نمایشگاه حل شود. در کل 

نمایشگاه خوبی است و راضی هستیم.

مهدی دارستانی فراهانی، مدیرعامل کارخانه تولیدی پارس لوستر »فراهانی«:

»پارسلوستر«برایهرمکانی
درهراندازهوسلیقهایلوسترویژهمیسازد
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دکتر حسین زاده از رشــد 35 درصدی درآمد ریالی نمایشگاه ها در 9 ماهه 98 نسبت به سال 
گذشته خبر داد.

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شرکت ســهامی نمایشگاه های بین المللی ج.ا.ایران، 
جلســه هیات مدیره شرکت به ریاســت بهمن حســین زاده و با حضور معاونین و مدیران ارشد 

شرکت برگزار شد.
دکت حســین زاده در این جلســه از افزایش 35 درصدی درآمد ریالی نمایشگاهی در 9 ماهه 

امسال نسبت به سال گذشته خبر داد.
وی با اشاره به این که در سال گذشــته ایران 9 نمایشگاه در خارج از کشور برگزار کرده است، 
افزود: امســال این عدد را به  13 نمایشگاه رسانده ایم. همچنین  تعداد شرکت کنندگان از 80 به 

157 شرکت رشد داشته است.
حسین زاده اظهارداشــت: تعامل و همکاری با نهادها و بخش های خصوصی وحمایت از برخی 
نمایشگاه ها مانند الکامپ، نســاجی، چاپ و بسته بندی و به خصوص متافو که مادر صنایع کشور 

به شمار می آید در آمدزایی بالایی را برای کشور رقم خواهد زد.

مدیرعامل شرکت سهامی نمایشگاه های بین المللی خاطرنشان کرد: شرکت همچنین حمایت 
خاصی از شــرکت های دانش بنیان و استارت آپ های ایرانی داشــته و در برگزاری هر نمایشگاه 

نقش ویژه ای برای آن ها قائل شده است.
حسین زاده با اشاره به صادرات کالاهای غیرنفتی از کشور افزود: با راه اندازی گمرک درشرکت 
سهامی نمایشگاه ها و صفر کردن نرخ ســود بازرگانی توانستیم حضور شرکت های خارجی را در 
مراودات تجاری تســهیل کنیم که  این یک امتیاز برای حضور پررنگ شــرکت های خارجی در 

جهت ارزآوری محسوب می شود.
وی یادآور شد: صفر شــدن نرخ ســود بازرگانی کالاهای نمایشــگاهی با پیگیری اینجانب و 
همراهی وزیر صنعت، معدن و تجارت در کمیســیون اقتصادی هیات دولت به تصویب رســید و 
پس از ابلاغ هیــات وزیران به اجرا درآمد. وی در خصوص حضور ایران در رویداد بزرگ اکســپو 
2020 دبی خاطر نشــان کرد:  علیرغم عقب ماندگی 4 ســاله در پیگیری حضور کشورمان در 
اکسپو دبی توانســتیم در کوتاه ترین زمان با دیپلماسی اقتصادی و رایزنی هایی که انجام داده ایم  

از نظر جانمایی پاویون ایران نتیجه مطلوبی را به دست آوریم.

ملی  تولید  رونق  در  نمایشگاهی  صنعت 
و توسعه کسب وکارهای کشور، توانســته با 
روحیه جهادی و با برنامه ریزی، سازماندهی و 
نظارت دقیق و با هدف کمک به رونق تولید 
در سال جاری تحولات مثبت قابل توجهی را 

در صنعت نمایشگاهی رقم بزند.
به گزارش روابــط عمومی و امور بین الملل 
شرکت ســهامی نمایشــگاه های بین المللی 
ج.ا.ایــران، دکتــر جــم عزتی معــاون امور 
نمایشــگاهی شرکت گفت: شــرکت سهامی 

نمایشگاه های بین المللی بــا توجــه به منویات مقام معظم رهبری در حمایت از تولید 
داخلی و تأکید مقام عالی وزارت مبنی بر اهتمام جدی در اجرایی نمودن این مهم و با 
امعان نظر به اهمیت صنعت نمایشگاهی در رونق تولید ملی و توسعه کسب وکارهای 
هر کشور، توانســته با روحیه جهادی و با برنامه ریزی، سازماندهی و نظارت دقیق و با 
هدف کمک به رونق تولید در سال جاری تحولات مثبت قابل توجهی را در صنعت 

نمایشگاهی کشور رقم بزند.
وی افــزود: در سال جاری تقویم نمایشگاهی این شرکت به سمت تخصصی شدن 
سوق پیدا کرده است به نحوی که امسال تعداد رویدادهای نمایشــگاهی از 75 عنوان 
با  داخلی  نمایشگاه های  متراژ  و  کرده  پیدا  افزایش  عنوان   103 به   1397 سال  در 

افزایش چشمگیری نسبت به بازه زمانی مشابه سال قبل روبرو شده است.
دکتر عزتی با اشــاره به اینکه تحریم ها تاثیری در درآمد شرکت نمایشگاهی نداشته 
اســت ادامه داد: در مقایسه با سال گذشــته درآمد شرکت نمایشــگاهی از برگزاری 

نمایشگاه های داخلی و بین المللی 35 درصد رشد داشته است.
وی تصریــح کــرد: با توجه به رسالت وجودی نمایشگاه مبنی بر توسعه صادرات 
غیرنفتی بــه ویــژه در کشورهای همسایه و تدوین و برنامه ریزی استراژیک بازاریابی، 
تعداد نمایشگاه های ملی خارجی بیش از 30 درصد افزایش پیدا کرده که منجر به 
افزایش متراژ نمایشگاهی در سال 1398 شــده که نسبت به مشابه سال گذشــته دو 

برابر رشد داشته است.
معاون امور نمایشگاهی شــرکت سهامی نمایشــگاه های بین المللی ج.ا.ایران اظهار 
داشــت: درخصوص فعالیت های بخش بازاریابی، عملکرد این شرکت در سال 1398 
متقابل  همکاری  موافقت  مورد   11 و  نامه  تفاهم  فقره   20 از  بیش  انعقاد  به  منجر 
و  ارتقاء کیفیت  راستای  نمایشگاهی در  برگزاری  و مدل جدید  نمایشگاهی گردیده 

بهره وری نمایشگاه با عنوان »مدل نوآوري باز« طراحی و اجرا گردیده است.
 وی همچنین از راه اندازی گمــرک نمایشــگاهی در راستای تسهیل جهت حضور 
شرکت های فناوری خارجی در نمایشگاه بین المللی ج.ا.ایران خبر داد و افزود: این امر 
تسریع در ارسال کالاهای نمایشگاهی کشورمان به نمایشگاه های بین المللی کشورهای 

دیگر را نیز در چی خواهد داشت.
وی گفت: در شرایطی که استکبار جهانی سعی در تضعیف روحیه مردم، صنعتگران 
و کارآفرینان فعال در حوزه اقتصادی دارد، خرســندیم که در این شــرایط، نمایشگاه 
بین المللی توانســته نقش پر رنگی در توســعه صادرات غیر نفتی و کســب و کارهای 

کشور داشته باشد.
دکتر عزتــی در پایان ضمن بیان این مطلب کــه  اکثر کارشناسان و صاحب نظران 
صنعت نمایشگاهی به دلیل شرایط بحران اقتصادی کشورمان پیش بینی می کردند که 
درآمدهای امسال شرکت ســهامی نمایشگاه ها محقق نخواهد شد و ضررده خواهد بود 
خاطر نشان کرد: خوشبختانه نه تنها درآمدهای شرکت تحقق یافته است بلکه نسبت 
به سال گذشته افزایش درآمد خواهیم داشــت که نشان دهنده عملکرد مثبت شرکت 

سهامی نمایشگاه ها در رشد اقتصادی و توسعه کسب و کار کشور است.

دکتر جم عزتی معاون امور نمایشگاهی شرکت سهامی نمایشگاه ها تشریح کرد:

جهش چشمگیر صنعت نمایشگاهی ایران 
در اوج تحریم ها

دکتر حسین زاده مدیرعامل شرکت سهامی نمایشگاه های بین المللی ایران اعلام کرد:

رشد۳۵درصدیدرآمدریالینمایشگاههادرسال۹۸

 علــی مطیع جهانــی، معــاون پشــتیبانی، برنامه ریزی و 
امور نمایشگاه های اتاق تعاون ایران گفت: هشتمین نمایشگاه 
بین المللی آسانسور، پله برقی و صنایع وابسته از سوم تا ششم 
بهمن ماه ســال جاری در محل دائمی نمایشگاه های تهران و 

توسط امور نمایشگاهی اتاق تعاون ایران برگزار می شود.
وی افزود: صنعت ســاختمان و صنایع مربوطه از بخش های 
مهم اقتصاد کشــور اســت کــه به منظــور تقویــت صنایع 
وابسته هشــتمین دوره نمایشگاه آسانســور و پله برقی از زیر 
مجموعه های صنایع مرتبط با ســاختمان برگزار می شــود و 
بازرگانان، مشاوران، دانشگاهیان، شــرکت های دانش بنیان و 
استارت آپ ها  و کسب و کارهای نوین در این نمایشگاه حضور 

پیدا می کنند.
معــاون پشــتیبانی، برنامه ریــزی و امور نمایشــگاه های 
اتاق تعاون ایران یادآور شــد که در نمایشــگاه امســال 10 
هزار مترمربع برای عرضه محصولات آسانســور و پله برقی در 
نظر گرفته شده و برگزاری کارگاه های آموزشی، مهارت و فنی 
و حرفه ای، ایمنی و نظارت با همکاری سازمان نظام مهندسی 
ساختمان و سازمان اســتاندارد، از برنامه های پیش بینی شده 

برای نمایشگاه هشتم است.
مطیع جهانی توضیح داد که اتاق تعاون هم عضو شــورای 
عالی استاندارد است و استانداردهای بین المللی در این رشته 

تخصصی را                               مراقبت می کند.
وی در مورد تاریخ برگزاری نمایشگاه گفت: مجوز صادرشده 
برای نمایشگاه آسانســور و پله برقی 10 تیرماه 98 بود که به 
نام اتاق تعاون ایران صادر شد، اما طبق رویه ها تاریخ برگزاری 
نمایشگاه از یک ســال قبل باید به تولیدکنندگان اطلاع داده 

شود، به همین جهت زمان آن به سوم تا ششم بهمن ماه تغییر 
پیدا کرد و امیدواریم از ســال های بعد این نمایشگاه در موعد 

مقرر خود یعنی همان تیرماه برگزار شود.
معاون اتاق تعاون ایران در مورد بحث اســتاندارد و ایمنی 
آسانســور و پله برقــی گفت:  در این نمایشــگاه بــا برگزاری 
کارگاه های آموزشــی، بحث اســتاندارد و ایمنــی به صورت 
جدی پی گیری می شــود و پیمانکاران و مشاوران ناظر در این 

کارگاه ها شرکت می کنند.
مطیــع جهانی در مورد اینکــه چه تعداد از آسانســورها و 
پله برقی هــای در حــال کار بیمه نامه دارند، گفــت: یکی از 
مسائل استفاده از آسانسور و پله برقی، مشکل استاندارد بودن 
و بیمه است که در صنعت ســاختمان، بیمه مسئولیت کمتر 
مورد توجه قرار می گیرد. تولیدکننــدگان گرچه رغبت دارند 
محصول خود را                               با بیمه ارائه کنند، اما بــه نظر من باید بیمه 
آسانســور و پله برقی باید جزو بیمه های اجباری شود، زیرا با 
جان مردم سروکار دارد و ما هم اعلام آمادگی کرده ایم که در 
نمایشگاه ساختمان و همچنین نمایشگاه آسانسور و پله برقی 
غرفه ای در اختیار ناظران و پیمانکاران ناظر مانند استاندارد و 

بیمه قرار دهیم.
وی تاکید کرد: انجمن تخصصی آسانسور و اتحادیه مربوطه 
در اتاق تعاون حضور دارند و تامین نیاز تولیدکنندگان قطعات 
آسانسور با همکاری انجمن آسانسور انجام می شود. وظیفه ما 
شناسایی نیازهای این صنعت است که از طریق واردات انجام 
می شود، همچنین به صادرات خدمات مهندسی و یافتن بازار 

هدف کمک می کنیم.
معاون اتاق تعــاون ایران اظهار داشــت: هیات های تجاری 
از سوریه،  افغانســتان، ترکیه و عراق در این نمایشگاه شرکت 
خواهند کرد که فعالان صنعت ساختمان ایران در این کشورها 
فعالیت دارنــد و صادرات خدمات مهندســی انجام می دهند. 
همچنین پیش بینی می شــود قراردادهای خوبی در نمایشگاه 

با فعالان اقتصادی این کشورها منعقد  شود.
مطیع جهانی یادآور شد که امسال خیلی از تولیدکنندگان 
آسانســور در نمایشــگاه شــرکت می کنند. قبلا همه اجزای 
آسانسور وارد می شد، اما اکنون تولید موتور، گیربکس )جعبه 
دنده( و قطعات جانبی،  تابلو فرمان های آسانسور بومی سازی 
شده اند که در نمایشگاه عرضه می شوند، اما در مورد پله برقی 
هنوز تولیدکننده ای نداریم و فقط قطعات وارداتی را                               در داخل 
کشور مونتاژ می کنیم و عمده قطعات پله برقی وارداتی است. 
البته در صنعت پله برقی پیشــرفت هایی حاصل شده است و 

شرکت های معتبر داخلی به وجود آمده اند.
به گفته مطیع جهانی 115 شرکت برای حضور در نمایشگاه 
پله برقی و آسانســور ثبت نام کرده اند و چند شرکت  خارجی 
از روســیه، چین و ترکیه در این نمایشگاه مشارکت دارند که 
برخی از آنها تولیدکننده و برخی فروشنده محصولات هستند.

علی مطیع جهانی معاون نمایشگاهی اتاق تعاون ایران اعلام کرد:

توجه نمایشگاه هشتم آسانسور و پله برقی برای ایمنی و استانداردسازی

حســین زاده  بهمن   دکتر  حکم  با 
رئیس هیــات مدیــره و مدیرعامل 
نمایشــگاه های  ســهامی  شرکت 
حمیدرضا  ج.ا.ایــران،  بین المللــی 
بلندی به سمت مدیرکل مالی شرکت 

منصوب شد و آغاز به کار کرد. 
حمیدرضا بلندی اهل سنندج است 
و خدمت در استانداری البرز و مشاور 
معاون وزیر کشور در کارنامه حرفه ای 

وی دیده می شود.
پیش از این عباس ترکاشــوند این 

مسئولیت را به عهده داشت.

با حکم دکتر حسین  زاده صورت گرفت
انتصاب  مدیرکل مالی شرکت 
سهامی نمایشگاه های بین المللی 

دکتر حبیب الله انصاری پس از 38 ســال خدمت مدبرانه به صنعت و تولید و تجارت کشور در 
کســوت دبیرکلی انجمن صنایع لوازم خانگی ایران، مســئولیت  خود را به دکتر عباس دمرچلی 
واگذار کرد و تصمیم گرفت تجربه های گرانقدر خود در این عرصه را از این پس با عنوان مشــاور 

عالی هیأت مدیره انجمن، در اختیار فعالان صنایع لوازم خانگی کشور قرار دهد.
به گزارش خبرنگار نشــریه  »اقتصاد و نمایشــگاه« دکتر عباس دمرچلی که پس از بررسی و 
مطالعه لازم، مســئولیت دبیرکلی انجمن صنایع لوازم خانگی ایران را پذیرفته اســت؛ در گفت 
و گویی با تأکید بر ادامه برنامه های جاری انجمن، تحکیــم وفاق جمعی در میان اعضای انجمن 
و تلاش برای ایجاد یک تشــکل واحد فراگیــر  در خانواده بزرگ صنایع لــوازم خانگی، با ادغام 

تشکل های موازی با انجمن را  به عنوان برنامه های اولویت دار خود معرفی کرد.
دکتر دمرچلی همچنین تأکید کرد که در مســئولیت دبیر کلی انجمن، برای مبارزه با قاچاق 
لوازم خانگی و فرهنگ ســازی جهت  اعتماد جامعه به تولیدات ایرانی، بــا کمک همه نهادهای 

ذیربط،  تلاش خواهد کرد.
دکتر حبیب الله انصاری هم که از ســال 1360 در مسئولیت دبیرکلی انجمن  به صنعت کشور، 
خدمت نموده و انجمن را از یک فعالیت محدود، به تشــکلی فراگیر و تأثیرگذار بر اقتصاد ایران، 
هدایت کرده است، در نخستین گفتگو با عنوان مشاور عالی هیأت مدیره انجمن، از  قاچاق لوازم 
خانگی، کمبود ســرمایه در گردش تولیدکنندگان و بالا بودن سود تســهیلات بانکی، به عنوان 
موانع توســعه صنایع لوازم خانگی در کشــور نام برد و بر ضرورت بازنگــری در برخی قوانین و 

ساختارهای حاکمیتی در حوزه تولید و تجارت لوازم خانگی تأکید کرد.
برگزاری آبرومندانه و تأثیرگذار نمایشــگاه لوازم خانگی در ســال های متمادی و انتشار منظم 
365 شــماره نشــریه »پیک شــورا« ارگان انجمن صنایع لوازم خانگی ایران، بخشــی از دست 

آوردهای کثیر دکتر انصاری در سمت دبیرکلی انجمن  محسوب می شود.
نشــریه »اقتصاد و نمایشگاه« با تبریک قبول مســئولیت های جدید از سوی دکتر دمرچلی و 

دکتر انصاری،  برای ایشان توفیق خدمت افزون تر به کشور و هم وطنان را آرزو دارد.

دبیرکل مشاور عالی شد، دبیرکل جدید آمد 

تغییر در بدنه اجرایی انجمن 
صنایع لوازم خانگی پس از 38 سال 

نخستین نمایشــگاه تخصصی فرآورده های غذایی آماده، نیمه آماده، 
کیترینگ، ماشین آلات و صنایع وابســته )ایران فودکس( از 24 تا 27 
دی ماه جــاری در محل دائمی نمایشــگا ه های بین المللــی تهران برپا 

خواهد شد.
سید زین العابدین هاشــمی، مدیرعامل شرکت مشکات تجارت یاس 
)مجری نمایشگاه( و مدیر نخســتین نمایشگاه »ایران فودکس« ضمن 
بیان این مطلب تصریح کرد: تولیدکنندگان انواع افزودنی، فرآورده های 
تقطیری صنایــع غذایی، تولیدکنندگان انواع مواد همراه با ســرو غذا، 
تولیدکنندگان غذاهای میان وعده، تولیدکنندگان انواع چاشــنی های 
مواد غذایی، تولیدکننــدگان روغن های خوراکــی و تولیدکنندگان و 
فرآوری کنندگان میوه و سبزیجات و تولیدکنندگان فرآورده های لبنی 

در زمره گروه های کالایی حاضر در این نمایشگاه به شمار می روند.
وی افزود: تولیدکنندگان انواع نوشــیدنی های ســرد و گرم، فست 
فودها، کیترینــگ فرودگاه هــا و مجتمع  های تولیدی، آشــپزخانه ها، 
فرآورده هــای آمــاده و نیمــه آمــاده دام و طیــور و آبزیــان، انواع 
کنســروها، کمپوت هــا، مرباجــات، تولیدکننــدگان غذاهای ســرد، 
تولیدکننــدگان انــواع ماشــین آلات پخــت غــذا، تولیدکننــدگان 
ماشــین آلات بســته بندی صنایــع غذایــی، تولیدکننــدگان انــواع 
دســتگاه های برودتــی و نگهــداری غــذا، تولیدکننــدگان انــواع 
ظروف غــذا، ماشــین آلات لیبل و تاریــخ زن، دســتگاه های فرآوری 

 غــذا و نیــز در ایــن نمایشــگاه امــکان حضــور خواهند داشــت.
هاشــمی برگزاری همایش، کارگاه های آموزشــی و حضور هیأت  های 
خارجــی و کنکور آشــپزی را از جملــه برنامه های جانبی نخســتین 
نمایشگاه »ایران فودکس« برشمرد و خاطرنشان ساخت: دوره آموزشی 
آشــنایی با حقوق کســب و کار ویژه فعالان مراکز خدمــات غذایی و 
پذیرایی، اقامتی و تفریحی، گردشگری مناسب جهت داوری و حکمیت 
بین طرفیــن دعوی و همکاری به عنوان کارشناســی مشــاور محاکم 
قضایی، برگزاری نشســت تجاری میان خریــداران و تأمین کنندگان 
مطرح صنعت کیترینگ و اعضای دفاتر دولتی ایران و دیگر کشورها از 

جمله برنامه های جانبی این نمایشگاه به شمار می رود.

سید زین العابدین هاشمی مدیرعامل شرکت مشکات تجارت یاس تشریح کرد:

تلاش »ایران فودکس« برای رونق کسب و کار 
فعالان صنعت غذا



15شماره 350 - دی 1398



شماره 350 - دی 161398


